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KRISZTUSBAN KEDVES TESTVÉREK! 

Nagy szeretettel köszöntelek benneteket, és remélem, hogy ebben a nehéz helyzetben a 
szorongattatások ellenére a hétköznapokban meg tudjátok találni az értéket, a szépet, az 
emberit. Úgy tapasztalom, hogy országunkban elindult a szeretet konkrét megvalósulása: 
sokan olyan dolgokat találnak ki és valósítanak meg, ami a többi ember felé való odafordulás, 
segítség, vigasztalás cselekedete.  

Gondolok itt a sok segítségnyújtásra a szomszédoknak, ahogy az időseket ellátják a szükséges 
dolgokkal. Gondolok továbbá azokra, akik maszkokat kezdtek varrni és látják el ezekkel a 
testvéreket. Én is kaptam egy ilyen maszkot, amelyet ezúton is hálásan köszönök. Valamint 
gondolok arra az „Etesd a dokit!” elnevezésű mozgalomra, amely során a mesterszakácsok a 
korházakban helytálló orvosoknak és ápolóknak ebédet küldenek. És még sorolhatnám a sok 
segítségnyújtást. Ezeknek bátran örüljünk!  

Minden szenvedésben, minden nehézségben ott van Isten irgalmas szeretetének tanítása, 
amellyel az embert meghívja a vele való mélyebb kapcsolatra. De a legfontosabbról ne 
feledkezzünk meg! Most hétfőn volt a házasságtörő asszony története, akit Jézus elé 
hurcoltak, hogy ő mondjon ítéletet a bűne fölött. Tudjuk jól, hogy ez csapda volt számára, 
mégis valami döbbenetes esemény valósult meg. Ennek az asszonynak a bűne nagyon nagy 
volt. Ott vannak körülöttük a bűnén csámcsogók, az ítélkezők, a magukat felmentők - és nem 
csak az asszonyt akarják elítélni, hanem Jézust is. De nézzük, mit tesz Jézus: „«Asszony, hol 
vannak, akik vádolnak téged? Senki sem ítél el?» «Senki Uram» – felelte az asszony. Erre 
Jézus azt mondta neki: «Én sem ítéllek el. Menj, de többé ne vétkezzél! »”  

Mi a különbség az ítéletre várakozók és Jézus magatartása között? Jézus ellentmond 
önmagának? – Nem hiszem. A bűnt bűnnek tartja, nem kicsinyíti, de a bűnösnek megbocsájt. 
Neki az a legfontosabb, hogy az ember bűnbánatot tudjon tartani és megtérjen. Ha ezt 
átültetjük napjainkba, akkor azt látjuk, hogy  a mai világ is sokszor megpróbálja „elkenni” a 
bűnt, letagadni azt is, hogy egyáltalán létezik, és mindent kimagyaráz. Pszichológusok sora 
kezdené el kutatni, hogy miért is nem felelős a történetbeli asszony a bűnéért, és hogy 
tulajdonképpen teljesen érthető, hogy házasságot tört. A mai világunk le akarja tagadni a bűn 
létét és ezt tartja az igazi szabadságnak. „Bármit megtehetek!”  

Jézus viszont a bűnt nem „keni el”, nem úgy magyarázza, hogy „ez érthető a mai világban, 
tehát akkor nosza, rajta!” Krisztus valami sokkal nagyobb ajándékot hozott az emberiségnek. 
Szembesíti az embert saját bűnével, és ha van bánat, akkor irgalmasan megbocsájt. „Én sem 
ítéllek el. Menj, de többet ne vétkezzél!” Jézus cselekedete, szavai azok, amik igazán 
szabaddá tudja tenni az embert. Valójában erre vágyakozik mindenki.  

Tulajdonképpen erről szól a Nagyhét: van a bűnre bocsánat, irgalmas a mi Istenünk. Azt 
gondolom, hogy a mostani járványnak ez a legnagyobb üzenete. Az Isten igazi bűnbánatra 
hívja az egész emberiséget, és ha ezt megtesszük, akkor  nagy örömet, szabadságot élünk 
meg. Így készüljünk most a Nagyhétre, és a tökéletes bánatunkat élesszük fel szívünkben. 
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Szeretnék még veletek megosztani egy-két jótanácsot, ami segítheti a „maradj otthon” 
kötelességünket teljesíteni. Kaptam visszajelzéseket, hogy a nagycsaládos szülőknek nagyon 
nehéz nem csupán a saját munkájukat elvégezni, hanem a gyermekeknek a folytonos 
kiáltásának („Anyu segíts!”) is eleget tenni. Aztán hallottam arról is, hogy a gyermekeknek 
nagy mennyiségű ételre van szükségük, hisz folytonosan etetni kell őket stb.  

Két segítséget osztanék meg veletek. Az első az édesapákhoz, férfiakhoz szól. Nagy Bálint 
jezsuita atya szavait érdemes megfogadni! (https://jezsuita.hu/a-ferfi-legyen-a-csalad-papja-
batoritas-az-otthoni-imadsagok-vezetesere/) Ebben további segédleteket találtok a közös családi 
imádsághoz. Emellett különösen ajánlom még az online szentmisére való felkészülés lepéseit: 
https://jezsuita.hu/wp-content/uploads/2020/03/El%C5%91k%C3%A9sz%C3%BClet-a-
vas%C3%A1rnapi-online-szentmis%C3%A9kre.pdf 

Az édesanyák, hölgyek számára javaslom ezt az oldalt, ahol a hétköznapjaink gyakorlati 
részhez, többek között mentális egészségünkhöz adnak támpontokat: https://anya-
lanya.hu/hogyan-orizzuk-meg-az-ep-elmenket-az-otthoni-osszezartsagban/ 

 

 

A nagyhét liturgiája: 

Virágvasárnap a 12:15-kor kezdődő szentmisét a Facebookon élőben lehet követni, illetve 
este 18:00-kor pedig a Tv Szentendre csatornáján felvételről. 

A szent háromnap során (Nagycsütörtök, Nagypéntek, Nagyszombat) minden nap 7:30-tól 
zsolozsmát imádkozunk a Péter-Pál templomban, amit a plébánia Facebook oldalán 
közvetítünk: https://www.facebook.com/szentjanosplebania/ (Ehhez nem szükséges regisztrálni az 
oldalra, csupán az oldalon megjelenő ablak alján a „most nem” szóra kattintva tovább léphetünk az oldalra.) 

Mindhárom nap 18:00-tól élőben közvetítjük ugyanitt a szertartásokat. Ezen kívül a liturgiák 
még aznap sugárzásra kerülnek 21:00-tól a Tv Szentendre csatornáján.  

 

Nagy vágyam, hogy ezen az eseményeken minél többen együtt lehessünk és dicsőítsük az 
Istent. 

 

2020. április 4-én,  

Imádságos szeretettel:     

 

 


